
گزارش

استقبال از کتابی که رهبر انقلاب 
خواندن آن را توصیه کردند

مجموعـه ۱۵ جلـدی "سرگذشـت اسـتعمار" بـا 
تجدیـد  دوازدهمین بـار  بـرای  مردمـی  اسـتقبال 
چـاپ شـد و در فهرسـت آثـار پرمخاطـب سـوره 

مهـر قرارگرفـت.
اسـتاد  میرکیایـی،  مهـدی  تسـنیم،  گـزارش  بـه 
جلـدی   ۱۵ مجموعـه  در  تاریـخ،  پژوهشـگر  و 
روایتـی  اسـت  کوشـیده  اسـتعمار«  »سرگذشـت 
جدیـد از تاریـخ برای گروه سـنی نوجـوان و جوان 
ارائـه دهـد. او در ایـن مجموعـه خواندنـی، یکی از 
نقـاط مغفـول و خلأهـای موجـود در کتاب هـای 
ویـژه نوجوانـان و جوانان را پر کرده و »سرگذشـت 
اسـتعمار«، چگونگـی و چرایی سـر بـرآوردن آن را 
از قـرن پانزدهـم تا قرن بیسـتم میـادی پیگیری 
و روایـت کرده اسـت. مـکان ماجراها نیـز متفاوت 
و متنوع انـد؛ از آفریقـا گرفتـه تـا آمریـکا و آسـیا. 
برخـی از مجلـدات ایـن مجموعـه نیـز بـه تجربـه 
اختصـاص  اسـتعمار  بـا  رویارویـی  از  ایرانی هـا 
در  هـم  متعـددی  آثـار  تاکنـون  هرچنـد  دارد. 
قالـب داسـتان و هـم در قالـب تاریـخ بـا تمرکز بر 
اسـتعمار و تاریـخ آن منتشـر شـده، امـا در نظـر 
گرفتـن یـک سـیر تاریخـی و چگونگـی مراحـل 
اثـر  کـه  اسـت  ویژگی هایـی  جملـه  از  آن  رشـد 
میرکیایـی را بـا دیگر آثار مشـابه متمایـز می کند.
دیـدار  در  کتـاب  ایـن  بـه  انقـاب  رهبـر  اشـاره 
نخبـگان، سـبب شـد تـا توجه هـا بـه سـمت ایـن 
رابطـه  ایـن  ایشـان در  اثـر دوبـاره جلـب شـود. 
یکـی  کـه  دیـدم  کتابـی  اخیـراً  مـن  فرمودنـد: 
از  مـن  کـه   - خودمـان  نویسـندگان  همیـن  از 
نزدیـک بـا ایشـان آشـنایی نـدارم - نوشـته، به نام 
جلـد  شـانزده  پانـزده  اسـتعمار«؛  »سرگذشـت 
کتـاب ۱20، ۱۵0 صفحـه ای اسـت کـه تشـریح 
آمریـکا و در  قـاره   اسـتعمار چگونـه در  می کنـد 
قـاره  آسـیا توانسـت ثروت هـای این هـا را از بیـن 
ببـرد و خـودش را ثروتمنـد کنـد. کشـور انگلیس 
ثروتمنـد نبـود، فرانسـه ثروتمند نبود، کشـورهای 
 اروپایـی ثروتمنـد نبودنـد؛ اینها ثروت کشـورهای 

دیگر را گرفتند.
اینهـا  افزودنـد:  ادامـه  در  انقـاب  معظـم  رهبـر 
را  کارهایـی  چنیـن  توانسـتند  سـاح  به وسـیله  
بکننـد، ذهن هـای خاّقـی داشـتند؛ تـاش هـم 
اینهـا  بودنـد؛  اهـل خطرپذیـری  کردنـد؛  خیلـی 
خصوصیـات خـوب اروپایی هـا اسـت امـا از ایـن 
ایجـاد  کردنـد؟  اسـتفاده ای  چـه  خصوصیـات 
از  یکـی  سـلطه  نظـام  عالـم.  در  سـلطه  نظـام 
باهـای بـزرگ امـروز دنیـا کـه هنـوز تمام نشـده 
و ان شـاءالله تمـام خواهـد شـد. نظام سـلطه یعنی 
دنیا تقسـیم بشـود به سـلطه گر و سـلطه پذیر؛ یک 
عـده ای حتمـاً بایسـتی قدرتمندانـه بـر همـه  دنیا 
حکمرانـی کننـد، کشـورهای دیگری هم بایسـتی 
زیـر پوشـش های مختلـف از اینهـا اطاعـت کنند؛ 
ایـن نظام سـلطه اسـت کـه آن را پیشـرفت علمی 
اروپـا بـه وجـود آورد، پـس نخبـه به  عنـوان یـک 

توصیـف ارزشـی شـامل اینهـا نمی شـود.
»سـفر بـه آن سـوی دریاهـا« اولیـن جلد ایـن اثر 
اسـت کـه در آن مخاطـب بـا چگونگـی و چرایـی 
ظهـور اسـتعمار آشـنا می شـود. کتـاب، روایتگـر 
آغـاز رنجـی بی پایـان اسـت کـه بـا قدم گذاشـتن 
پرتغالی هـا بـر سـواخل غربـی آفریقا آغاز می شـود 
و در ادامـه، همچـون تـوده ای بدخیـم بـه دیگـر 

نقـاط جهـان سـرایت می کنـد. 
مجموعـه حاضـر جـزو پرفروش تریـن آثـار سـوره 
مهر در سـال گذشـته بوده اسـت، این ناشـر چاپ 
یازدهـم مجلـدات یـک تـا پنـج و چـاپ دوازدهـم 
کتابفروشـی ها  روانـه  را   ۱2 تـا  شـش  مجلـدات 

اسـت. کرده 

 تازه ترین سروده افشین علا 
در حمایت از  »وعده صادق«

افشــین عا تازه ترین ســروده خود را به عملیات 
وعده صادق ایران علیه اسرائیل اختصاص داد و از 

این اقدام سربازان رشید کشور تجلیل کرد.
بنگر چه سان تعبیر شد کابوس اسراییل

لرزید بر خود پیکر منحوس اسراییل
عمری تظاهر کرد بر روئین تنی اما

برداشت ایران پرده از سالوس اسراییل
دیگر به آژیر خطر هر دم کند تکرار

آهنگ مرگ خویش را ناقوس اسراییل
از پا فتاد ای خودفروشان قامت دشمن

پس دست بردارید، از پابوس اسراییل
بیم از چه دارید ای سران؟جز عنکبوتی نیست

با بازوانی سست، اختاپوس اسراییل
محو چه اید ای رهبران؟ جز پای زشتی نیست

لنگان و کج زیر پر طاووس اسراییل
از عطسه  چرکین غم تا خاک گردد پاک

باید که گردد ریشه کن ویروس اسراییل
رحمی نباید کرد بر این غاصبان وقتی

کودک کشی فخر است در قاموس اسراییل
ای شمس خاور سر برآر از پرده چون دیگر

دارد به پت پت می رسد فانوس اسراییل

اخبــــار

۱00 میلیاردی شــدن »تمســاح خونی« در ۴0 روز، این نوید را برای 
سینمای ایران به همراه دارد که بتواند فروش فصل بهار خود را از ۳۵0 

میلیارد تومان عبور دهد.
به گزارش ایرنا، فیلم تمساح خونی موفق شد تا در چهلمین روز اکران، 
به فروش ۱00 میلیاردی برسد. ۱ میلیون و ۶00 هزار نفر طی ۳2 هزار 
و ۳۳0 ســانس، به تماشای این فیلم نشســتند. نخستین ساخته جواد 
عزتی در حالی به این آمار رســیده که طی ۴0 روز اخیر، سینماها چند 
روز تعطیلی ناشی از ایام شهادت را تجربه کرده بودند و نوروز نیز با ماه 

مبارک رمضان تاقی پیدا کرده بود.
با توجه به اینکه در ادامه فصل بهار، زمان خوبی برای اســتقبال از آثار 
روی پرده وجود دارد، این انتظار طبیعی است که روند 200 میلیاردی 
شــدن این فیلم تا اوایل خرداد محقق شــود. با این دست فرمان، فیلم 
جواد عزتی این فرصت را خواهد داشــت تا در صــورت تداوم اکران تا 
تابســتان، از رکورد خوب فیلم فسیل عبور کرده و اتفاق هایی جالبی را 

در اکران و گیشه رقم بزند.
سینمای ایران از اول فروردین امسال تا به امروز در حالی به ۱ میلیون 
و ۸۳۵ هزار مخاطب با ۱20 میلیارد تومان فروش رســیده که این آمار 
برای مدت زمان مشــابه سال گذشته، ۱ میلیون و ۸۱ هزار مخاطب با 

گیشه ۸۸ میلیارد تومانی بوده است.
البته که سال گربه، جدی ترین تعقیب کننده تمساح خونی است. دومین 

ســاخته مصطفی تقی زاده در افتتاحیه خود، چشــم گیر ظاهر شد. این 
فیلم موفق شــد تا در کمتر از ۶ روز، ۱۴۶ میلیون تومان فروش داشته 
باشد. تمســاح خونی در همین مدت زمان، ۱۴۸ میلیون تومان فروش 
داشــت. بنابراین اگر روند تدریجی فروش سال گربه را مشابه با تمساح 
خونی ارزیابی کنیم، به این نتیجه می رســیم که این فیلم نیز در اوایل 

خرداد، ۱00 میلیاردی می شود.
با این وضعیت، گیشــه ســینمای ایران تا پایان فصل بهار، از مرز ۳۵0 
میلیــارد تومان عبور خواهد کرد که یک راندمان بســیارخوب ارزیابی 
می شــود. این رقم برای فصل بهار سال گذشــته، کمی بیشتر از ۳00 

میلیارد تومان بوده است.
کنداکتور ســینما تا نیمه خردادماه به خوبی طرح ریزی شده و برآیند 
خوبی نیز از این مهندســی اســتحصال خواهد شــد. به همین جهت 
بسیارمهم اســت که برای تداوم این روند، از هم اکنون برنامه ریزی های 
لازم برای 2 بازه نیمه خرداد تا شــروع ماه محرم و 2 ماه محرم و صفر 
آغاز شــود تا ســینما بتواند با توجه به شــرایط خاص این 2 بازه مهم، 

نهایت بهره برداری را به عمل بیاورد.
برنامه ریزی هدفمند برای این 2 بازه ســبب خواهد شــد تا آمار سینما 
طی ۶ ماه امسال، فاصله چشم گیری را با آمار سال گذشته تجربه کرده 
و تحقق گیشــه 2 هــزار میلیاردی را با بیــش از ۳۳ میلیون مخاطب، 

دست یافتنی تر ببیند.
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در گیشه سینمای ایران چه خبر است

گربه در تعقیب تمساح

امروز بازار وی اودی ها در کشــور رشد بسیاری کرده،  تا 
جایی کــه برخی از پلتفرم ها نگرانــی ای بابت هزینه ها 
 و فــروش اشــتراک ندارنــد و درآمدشــان را تضمین 

شده می دانند.
به گزارش فارس »هزینه اشــتراک پلتفرم ها خیلی زیاد 
شــده و کلی از حجم اینترنت هم پــای تبلیغات اول و 
آخرش میره!« شــاید این اعتراض شما هم باشد، وقتی 
که به صورت میانگین نزدیک به ۱۵0 هزار تومان هزینه 
اشــتراک ماهیانه پرداخت می کنید و باید برای هر فیلم 

چند دقیقه تبلیغات را تحمل کنید.
در حالــی که درآمد اصلی وی اودی هــا در تمام دنیا از 
فروش اشتراک به اعضا است،  برخی از پلتفرم های ایرانی 
اهمیتی به این درآمد نمی دهند، انتشار گسترده آثار این 
پلتفرم ها در شــبکه مجازی و شبکه های ماهواره ای نیز 
اتفاقی است که جلوی فروش اشتراک را گرفته و اقدامی 

در مقابله با آن انجام نمی شود.
پیــش از برخی از آثــار در برخــی از پلتفرم ها قرارداد 
اسپانســرینگ خود را برپایه بازدید و انتشــار بالا بسته 
بودند،  اتفاقی که باعث می شود تا تولید کننده بی عاقه 

به انتشار غیر قانونی فیلمش نباشد.
در حال حاضر چندین پلتفرم در فضای شــبکه نمایش 
خانگی فعال هســتند،  تمامی آنها جز یکی، اشــتراک 
ماهانه می فروشند و یک پلتفرم هم بدون دریافت هزینه 
اشــتراک از محل تبلیغاتش درآمــد دارد.هرچند دیگر 
پلتفرم ها هم از درآمد تبلیغات نگذشته اند، شکل جدید 
اسپانســرینگ هم به این لیســت اضافه شده و اسامی 

برندها لابه لای سکانس های آثار گنجانده شده اند.
حقــوق مشــترکین در تمــام جهــان از عناصــر مهم 

وی او دی ها است،  در همین رابطه هم قوانین بازار رقابتی 
و حقوق مصرف کنندگان وضع شــده اســت، همچنین 
بــازار رقابتی با حضور تعداد بالای پلتفرم ها نیز می تواند 

به حمایت بیشتر از مضرف کنندگان کمک کند.
برخــی معتقدند که »در تمام دنیا وی او دی های مختلف 
از راه هــای متفاوتی مثــل تبلیغات، فروش اشــتراک 
و ترافیــک اینترنت درآمد دارند و تکــرار این اتفاق در 
ایران نیز ایرادی ندارد،  هزینه تولید محتوا بالا اســت و 
تبلیغات داخل ســریال ها باعث می شود تا هزینه تولید 
تامین شود.«در مقابل عده ای می گویند که »تکیه صرف 
نمایش خانگــی بر تبلیغات باعث می شــود تا توجه به 
قانون کپی رایت برای پلتفرم ها اهمیتی نداشــته باشد، 
از طرفی هزینه اشتراک بالا و وجود بازار غیر قانونی نیز 
مخاطب را از مجرای قانونی دریافت محتوا دور می کند.«
وی اودی هــا در تمام دنیا از قوانیــن حمایت از مصرف 
کنندگان پیروی می کنند، فروش اشتراک در پلتفرم های 
بزرگ دنیا به چند شکل انجام شده تا مخاطب مطابق با 
نیاز و بودجه ای که دارد یکی از انواع آن را انتخاب کند.
برای مثال نتفلیکس پلن های »بیســیک«، »استاندارد« 
و »پریمیوم« را برای مخاطــب عرضه می کند و تفاوت 
اصلی این ســه در کیفیت پخش و تعداد کاربرانی است 
که می خواهند به طور همزمان از اکانت اســتفاده کنند. 
یکــی دیگر از تفاوت های این ســه پلن، امکان تماشــا 
یا عدم تماشــای تبلیغات اســت که در پلن آخر یعنی 
پریمیوم اصا تبلیغاتی وجود ندارد.یعنی تماشای تبلیغ 
در پلتفرم هــای نمایش خانگی در جهان اختیاری تلقی 
می شــود،  یا پولش را بدهید،  یا تماشایش کنید، اما در 

ایران پول اشتراک را باید بدهید، پول تبلیغات جدا.

پول اشتراک را باید بدهید، پول تبلیغات جدا
وزیر فرهنگ و ارشــاد اســامی گفت: در فتنه فرهنگی 
سال گذشته، حجاب مورد هجمه قرار گرفت و در همان 
وقت به عنوان وزیر فرهنگ خودم را موظف دانســتم در 

صف اول دفاع از حجاب و عفاف بایستم.
محمدمهدی اســماعیلی در دیدار با اعضای کمیسیون 
فرهنگی مجلس شورای اسامی که برای بررسی مباحث 
فرهنگی  از جمله عفاف و حجاب برگزار شد، گفت: بارها 
در جایگاه هــای مختلف از کمیســیون فرهنگی مجلس 

تشکر کردیم چرا که ما را کمک و همراهی کردند.
او تاکیــد کرد: در دوره تصدی گــری وزارت فرهنگ از 
پشــتیبانی و حمایت این عزیزان برخــوردار بودیم، که 
این حمایت زمان تنظیم بودجه ســالیانه، هنگام تدوین 
برنامه هفتم توسعه و در شوراهای تخصصی جلوه گر بود 
و بــرادری را در حق ما کامل کردند. اســماعیلی افزود: 
اکنون کــه در پایان این دوره از مجلــس قرار گرفتیم 
از تک تــک عزیزان به ویژه کســانی که توفیق نداریم در 
مجلس بعدی در خدمتشــان باشیم تشــکر می کنم و 
با اســتفاده از همین فرصت بــه عزیزانی که در مجلس 
بعــدی حضور دارند تبریک عرض کرده و انشــاالله مثل 
این دوره از حمایت و پشتیبانی آن ها در حوزه فرهنگ، 
هنر، رسانه و فعالیت های قرآنی و دینی بهره مند باشیم.
وزیر فرهنگ با بیان اینکه انشاالله بتوانیم امسال قدم های 
جدی تری برای تحقق منویــات رهبری برداریم، اظهار 
کرد: در فتنه فرهنگی سال گذشته، حجاب مورد هجمه 
قرار گرفت و در همان وقت به عنوان وزیر فرهنگ خودم 
را موظف دانســتم در صف اول دفاع از حجاب و عفاف 
بایستم. او با اشاره به اقداماتی که در راستای حمایت از 
عفاف و حجاب انجام شده، بیان کرد: در جشنواره فیلم 

فجر، جایزه »گوهر شــاد« را بــه آثاری می دهیم که در 
راستای فرهنگ حجاب عمل کردند.

او همچنین با اشــاره به تنبیه موشــکی سپاه پاسداران 
انقاب اســامی گفت: امروز که یــوم الله و روز پیروزی 
سپاهیان اســام بر جنود شــیطان و رژیم کودک کش 
صهیونســیتی اســت را گرامی می داریم. دســت انتقام 
الهی از آستین فرزندان برومند امام خمینی )ره( و مقام 
معظم رهبری بیرون آمد و این رژیم ســفاک را در بین 
جهانیان تحقیر و خوار کرد؛ برای این نعمت شــکرگزار 

خداوند متعال هستیم.
عضو شــورای عالی انقاب فرهنگی همچنین با اشاره به 
میزان فروش سینما در ســالی که گذشت، تاکید کرد: 
دشــمنان قصد داشــتند فرهنگ و هنر را تعطیل کنند 
ولی ما توانســتیم عاوه بر اینکه مانع از رخ دادن چنین 

اتفاقی شویم سینما را رونق بخشیم.
در ادامــه این دیدار معاونان وزیــر فرهنگ و نمایندگان 
حاضر در جلسه نقطه نظراتشــان را بیان کردند. جایگاه 
فرهنــگ در تصمیم گیری هــای کان کشــور، غفلــت 
نســبت به موضوع فرهنگ در قیاس با سایر موضوعات، 
آسیب شناسی مســائل فرهنگی از جمله مواردی بود که 
مورد اشاره نمایندگان مجلس شورای اسامی قرار گرفت. 
بنابر اعام روابط عمومی وزارت فرهنگ و ارشاد اسامی 
حجت الاسام سیدرضا تقوی، سید علی یزدی خواه، بیژن 
نوباوه، امیرحسین بانکی پور، احمد راستینه، محمدمهدی 
فروردین، غامرضا منتظری، حجت الاسام محمد صادق 
طباطبایی نژاد، محمدرضا مبلغی، سید مجتبی محفوظی، 
سید احســان قاضی زاده، زهره سادات لاجوردی از جمله 

نمایندگانی بودند که در این جلسه حضور داشتند.

در صف اول دفاع از حجاب و عفاف ایستاده ایم

یک کارگردان سینما:

به سینمای تازه ای نیاز داریم 
کاوه صباغ زاده با اشاره به اینکه اکثر فیلم های اجتماعی سینمای ایران آثاری تلخ 
هستند و از طرفی سینما از فیلم های کمدی نیز اشباع شده، تأکید کرد: به نظر 

من به سینمای تازه ای نیاز داریم که بین این دو جریان قرار بگیرد.
کارگردان فیلم ســینمایی »رمانتیســم عماد و طوبا« که بــه تازگی به صورت 
آناین )در فیلم نت( اکران شــده در گفتگو با ایســنا با اشــاره به گذشت زمانی 
نســبتاً طولانی از اکران این فیلم ســینمایی گفت: فیلم ســینمایی »رمانتیسم 
عماد و طوبا« به تازگی اکران آناین شده و جالب است که درهمین زمان اندک 
بازخوردهای بسیار خوبی شــاهد بودم و واقعاً انتظار نداشتم که با اکران آناین 

این فیلم پس از چهار سال با چنین بازخوردهای خوبی مواجه شوم.
صباغ زاده خاطرنشــان کرد: من فکر می کنم »رمانتیســم عمــاد و طوبا« برای 
مخاطب امروز ســینمای ایران همچنان تازگی دارد. در این چند روز من نظرات 
مخاطبان را در پلتفرم و فضای مجازی دنبال کردم و باید بگویم که اکثر افرادی 
کــه فیلم را دیده اند از آن راضی بودند و فکر می کنم موضوع این فیلم همچنان 

می تواند مورد توجه باشد.
وی افزود: به نظر من آنچه که در جامعه ما به خصوص در دو ســال اخیر تغییر 
کرده به دلیل فشــار مضاعف اقتصادی و دیگر مسائل سیاسی و اجتماعی است 
که مردم متحمل می شوند و من فکر می کنم این روزها مردم کشور ما بیشتر به 
فیلم هایی نیاز دارند که این فیلم ها بتوانند برای دو ساعت بتواند آن ها را از آنچه 
که در اجتماع در حال رخ دادن اســت دور کند و بتوانند برای دو ســاعت ذهن 
و مغز خود را اســتراحت دهند و فیلمی ببینند که هم چشم نواز و هم گوش نواز 
باشد و بتواند آن ها را آرام کند و فیلمی که مشاهده می کنند تکرار همان مسائلی 

نباشد که در اجتماع شاهدش هستند. 

این کارگردان در ادامه گفت: من فکر می کنم مخاطب دیگر آن جنس فیلم ها را 
دوســت ندارد و به نوعی از آن نوع فیلم های اجتماعی تلخ اشباع شده و از طرف 
دیگر ســینمای ایران هم کم کم از فیلم های کمدی اشباع شده است و من فکر 
می کنم در این میان بیننده فیلمی را ترجیح می دهد که بین این دو سینما قرار 
بگیرد به این معنا که فیلم کمدی نباشــد اما اثری شــاد و امیدبخش است و در 

عین حال به شکلی کاماً واضح به سراغ مسائل اجتماعی نمی رود.
وی افــزود: با توجه به جوی که در جامعه وجود دارد رفتن به ســراغ مســائل 
اجتماعی فیلم را تلخ می کند و با توجه به اینکه فیلمسازان ما معمولاً اصرار دارند 
که روی تلخی ها پافشــاری کنند معمولاً فیلم ها بسیار تلخ هستند و به نظر من 
ســینما باید با زندگی واقعی تفاوت هایی داشته باشد. اگر قرار باشد که مردم در 
ســینما همان چیزی را ببینند که در کوچه و خیابان وجود دارد، طبیعتاً همان 
را می بینند و نیازی به ســینما رفتن نیســت. مردم معمولاً به سینما می روند تا 

چیزی متفاوت از واقعیت ببینند.
کارگردان فیلم سینمایی »رمانتیسم عماد و طوبا« درباره ساختار فیلم سینمایی 
ایــن فیلم و تأثیرپذیری از دیگر ســینماگران گفت: ما ســعی کردیم این فیلم 
ترکیبی از ســه ژانر فانتزی، کمدی و رمانتیک باشد. من در این فیلم از فیلم یا 
ســینماگر خاصی تأثیر نگرفتم اما مطمئناً هر فیلمسازی آثار خارجی را می بیند 
و از فیلم هــای خوب خارجی تأثیر می گیرد اما نمی توانم فیلم خاصی را نام ببرم 

اما باید بگویم که این نوع سینما چندان مورد پسند من نیست.
وی افــزود: قطعاً ایــن فیلم ها طرفداران خود را دارند امــا جنس دو فیلمی که 
خودم ســاخته ام چندان مورد پســند و مورد عاقه من نیست. هر دو فیلم را به 
دلیل این ســاختم که قرار بود من فیلم دیگری بســازم، آن فیلم مجوز نگرفت 
و شــرایط تولیدش فراهم نشــد و برای فیلم اول مجبور شدم »ایتالیا ایتالیا« را 
بســازم و بعد از آن هم برای فیلم دیگری درخواســت پروانه ساخت داشتم که 
آن فیلم هم امکان ســاختش فراهم نشد و چون بودجه ساخت فیلم آماده بود، 
فیلم »رمانتیسم عماد و طوبا« را آماده کردیم و هیچ کدام از این فیلم ها، آثاری 

نبودند که از قبل به آن ها فکر کرده باشــم و ساخت آن ها در شرایطی انجام شد 
که همه چیز تحت تأثیر شــرایط پیش آمده جلو رفت. اگر بخواهم درباره سلیقه 
سینمایی ام صحبت کنم، من به ژانرهای جنایی، نوآر و اکشن عاقه دارم و با این 
حال تجربه ساخت دو فیلم »ایتالیا ایتالیا« و »رمانتیسم عماد و وطوبا« با وجود 
اینکــه انتنخاب اولم نبودند برایم جالب بود. ترجیح من تجربه کردن همه ژانرها 
است و نمی خواهم خودم را در یک قالب مشخص محدود کنم و فکر می کنم در 
این قالب فانتزی تقریباً هر آنچه که از دستم بر می آمد انجام دادم و اگر بخواهم 
ساخت فیلم در این فضا را ادامه دهم امکان این وجود دارد که درگیر تکرار شوم.
صباغ زاده با اشاره به اینکه اکران آناین در سینمای ایران تا رسیدن به شرایطی 
مطلوب فاصله زیادی دارد، گفت: وقتی فیلم در سالن های سینما اکران می شود 
از امنیتی نســبی برخوردار است و از طرفی تجربه تماشای فیلم در سالن سینما 
بســیار متفاوت تر از فیلم دیدن در خانه است. متأســفانه اکران آناین با وجود 
اینکه طیف مخاطبانش بسیار گسترده تر است اما متأسفانه نمی توان از پتانسیل 
کامل آن اســتفاده کرد چرا که فیلم ها بافاصله پس از اکران قاچاق می شوند و 
هیچ سازوکار مناسبی وجود ندارد که جلوی این اتفاق را بگیرد. فیلم »رمانتیسم 
عماد و طوبا« خیلی زود قاچاق شــد و این نشــان می دهد که پلتفرم های ما در 
حوزه امنیت نیاز به پیشرفت دارند تا حداقل فیلم ها با این سرعت قاچاق نشوند. 
معضل قاچاق فیلم در همه جای دنیا وجود دارد اما در کشــورهای دیگر نسخه 
قاچاق با این ســرعت پخش نمی شود و از طرفی فیلم ها در شبکه های تلویزیونی 
پخش نمی شــوند. در کشور ما فیلم ها به محض اینکه اکران آناین می شوند در 
شبکه های ماهواره ای پخش شــده و مخاطبان این شبکه ها به راحتی می توانند 
ایــن فیلم ها را ببینند. حداقل می توان ســازوکاری تعریف کرد که جلوی پخش 

فیلم ها در شبکه های ماهواره ای را گرفت.
این کارگردان در پایان گفت: در حال حاضر با یکی از همکارانم مشغول نگارش 
فیلمنامه یک سریال هستیم که امیدوارم امکان ساخت این سریال تاریخی برای 

امسال فراهم شود.

دبیر شورای عالی انقاب فرهنگی بر لزوم رفع ضعف حکمرانی در حوزه صوت و 
تصویر فراگیر تاکید کرد.

حجت الاســام خسروپناه در جلســه کارگروه صوت و تصویر فراگیر با تاکید بر 
تدویــن »سیاســت ها و ضوابط حاکم بر صوت و تصویر فراگیر و شــبکه نمایش 
خانگی« اظهار کرد: باید با برنامه ریزی، برای نهایی ســازی این بســته سیاستی 
صورت گیرد. وی با تاکید بر مســئله شناســی در سیاست گذاری عمومی گفت: 

ضعف حکمرانی در حوزه صوت و تصویر فراگیر باید مرتفع شود.
دبیر شــورای عالی انقاب فرهنگی، بیان کرد: پیشــنهاد می کنم که متن نهایی 
سند با هماهنگی وزارت فرهنگ و ارشاد اسامی و صداوسیما ارائه شود و در این 
زمینه توافق لازم حاصل شود و در ادامه به کارگروه صوت و تصویر ارسال شود.

وی تأکید کرد: شــورای عالی فضای مجازی یکی از بازیگران اصلی حوزه صوت 
و تصویر فراگیر اســت چراکه محتواها و سکوها از هم جدا نیستند. بنابراین لازم 
است وزارت ارتباطات و فناوری اطاعات و شورای عالی فضای مجازی در تدوین 

سیاست ها حضور داشته باشند.

بنابر اعام روابط عمومی شــورای عالی انقاب فرهنگی، حاضران این نشســت 
بر مصوبه شــورای عالی انقاب فرهنگی در خصوص »تعیین الزامات ساماندهی 
حــوزه صوت و تصویر فراگیر« تأکید کردند و خواســتار حفــظ بندهای آن در 
جریــان تدوین »سیاســت ها و ضوابط حاکم بر صوت و تصویر فراگیر و شــبکه 

نمایش خانگی« شدند.
همچنین در این جلسه پیش نویس »سیاست ها و ضوابط حاکم بر صوت و تصویر 
فراگیر و شــبکه نمایش خانگی« مشتمل بر مواد و فصل ها، ارائه و مقرر شد که 

جلسات هماهنگی برای حصول نتیجه ادامه داشته باشد.
در این جلسه نمایندگان سازمان صداوسیما، وزیر فرهنگ و ارشاد اسامی، دبیر 

شورای عالی فضای مجازی، صاحب نظران حوزه رسانه حضور داشتند.

دبیر شورای عالی انقلاب فرهنگی:

ضعف حکمرانی در حوزه صوت و تصویر 
فراگیر رفع شود

تـرنم احساس


